

mendalam, sehingga perkara Masjid al-Aqsa dipandang ringan dan tidak sebanding dengan jiwa orang-orang Islam, tanggungjawabnya dipandang hanya sebagai tanggungjawab umat Arab semata-mata – tanggungjawab kebangsaan – tidak tanggungjawab keagamaan.

Al-hamduli 'Lāh, adalah disyukuri bahawa boleh dikatakan ahli-ahli sidang hampir-hampir sekata menuntut supaya masalah Masjid al-Aqsa dijadikan salah satu agenda dalam persidangan, kerana ia adalah masalah agama dan Masjid al-Aqsa kiblat yang pertama bagi umat Islam. Mahu tidak mahu tuan rumah yang tadinya mungkin memandangkan masalah itu melibatkan Malaysia termasuk ke gelanggang politik luar negeri terpaksa menerima, kerana walau bagaimanapun adalah menjadi tugas bagi sesebuah negara Islam dan umat Islam berdiri, berjuang, berjihad mempertahankan Masjid al-Aqsa dengan harta dan tenaganya dan kalau perlu dengan darahnya.

Kita bolehlah mengatakan bahawa selama peristiwa Masjid al-Aqsa berlaku, kerajaan boleh dikatakan hampir-hampir tidak memperdengarkan suaranya langsung menunjukkan simpatinya dalam soal ini, apa lagi menghidupkan semangat rakyat supaya sedar atas tanggungjawab mereka terhadap kesucian Masjid al-Aqsa. Oleh yang demikian, kita berharap sesudah persidangan ini dapatlah kiranya kerajaan menghidupkan semangat rakyat kepada agamanya – supaya dunia luar jangan mengangap, saudara-saudaranya dan memandangkan rakyat Islam di Malaysia adalah dari golongan rakyat yang tidak mahu mengambil mudah atas hal perjuangan mereka mempertahankan kesucian Masjidil Aqsa yang mempunyai sejarah teragung dalam perkembangan agama Islam.

* * *

Negeri tentera

Menurut bancian ahli-ahlinya hanya dua buah negeri di dalam dunia ini yang cepat meningkat kemakmurannya lepas

perang ini. Negeri itu ialah negeri yang dahulunya pernah mengalami kekalahan yang teruk di dalam Perang Dunia Kedua iaitu Germany dan Jepun.

Sesudah perang tamat, kedua-dua negara itu menumpukan segenap tenaganya semata-mata kepada kebangkitan ekonomi mereka dan mereka menjauhkan diri daripada mengalatkan kelengkapan perang – apalagi perlumbaan-perlumbaan melengkapkan diri dengan memperbanyakkan senjata. Dengan menumpukan perhatian yang demikian, maka kemakmuran negaranya didapati dan kemewahan penduduknya diperoleh. Jadi usaha dan hasil mahsul negara adalah ditumpukan semata-mata untuk kemakmuran seluruh rakyat.

Tetapi satu perkara yang pelik atas sebuah negara yang kecil seperti Singapura. Singapura tidak ada hasil buminya. Mereka menubuhkan satu pasukan tentera yang tidak kurang dari 50,000 orang banyaknya. Kalau ditaksirkan jangka panjang sebulan tiap-tiap seorang perbelanjaannya dipukul rata tidak kurang daripada \$150/- untuk perbelanjaan sebulan jumlah besarnya ialah 7.5 milion ringgit, ini selain daripada alat-alat senjata yang dibeli untuk keperluan tentera. Akibatnya rakyat juga yang menanggung berbagai-bagai cukai yang berlipat ganda sedang tentera sebanyak itu ke mana hendak ditujukan?

Pulau Singapura adalah pulau yang sempit. Rakyat semakin membiak, keadaan tempat diperlukan. Apakah soal ini menjadi suatu cadangan untuk melangkah dengan mengadakan berbagai-bagai alasan-alasan ke tanah-tanah sempadan yang dipunyai oleh orang lain?

Kemungkinan ini ada, kerana tentera Singapura pelatihnya adalah orang-orang Israel. Penasihat politiknya orang Israel – adakah peristiwa Palestin akan berlaku di selatan Tanah Melayu? Soal ini wajib kita perhati dan perlu dicemburui melihat kepada perkembangan yang ada sekarang ini.